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JIŽNÍ
MĚSTO
Milí sousedé,

mám radost, že mohu po delší době napsat čistě pozitivní úvod. Pande-
mie je konečně na ústupu, očkování běží na plné obrátky, a to už i pro 
nejmladší ročníky, a blíží se nám tolik očekávané letní dovolené! S kolegy 
v Praze 11 jsme pro vás připravili aktuální zprávy z Jižního Města a já 
věřím, že vám stejně jako mně udělají radost. 

Nově také v našem časopise najdete “okénko z magistrátu”, kde vás 
budu pravidelně informovat o tom, jak nám v Praze (ne)vládne primátor 
Zdeněk Hřib. Přeji vám příjemné čtení, hodně štěstí v křížovkářské soutě-
ži a samozřejmě poklidné léto!!!

Ondřej Prokop, místostarosta Prahy 11

V uplynulých dvou měsících probíhalo v koalici na naší městské části tzv. 
dohodovací řízení. Důvodem byla skutečnost, že počty pirátských radních 
dlouhodobě neodpovídají reálnému počtu pirátských zastupitelů, kteří pod-
porují stávající koalici Společně pro Jižní Město. 

PIRÁTI BRZDÍ 
ROZVOJ PRAHY 11

Zatímco zastupitelé ostatních koaličních klubů poctivě chodí na všechna 
zasedání zastupitelstva a podporují návrhy rady nebo ty, které vedou k napl-
nění jejího programového prohlášení, někteří pirátští zastupitelé si celé 2 roky 
vybírají, pro co budou a nebudou hlasovat. Pirátský klub se tak stal v čase 
nepředvídatelným koaličním partnerem, který ostatní koaliční partnery 
neustále překvapuje. Takovou situaci je potřeba řešit, jinak by totiž vedla 
k tomu, že zastupitelstvo neschválí záměry důležité pro další rozvoj Jižního 
Města, a to tak bude do konce volebního období v říjnu roku 2022 už jen 
přešlapovat na místě. 

To si nikdo z našeho klubu nepřeje, proto se budeme dál maximálně snažit 
nerovnováhu v koalici vyřešit a vrátit jí akceschopnost. 

Martin Horák, předseda klubu zastupitelů hnutí ANO v Praze 11

AKTUÁLNĚ 
Z MAGISTRÁTU:

METRO D 
MÁ BÝT 

2x DRAŽŠÍ!
ASI VÍME PROČ!
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BLÍŽÍ SE PŘEDÁNÍ PŘÍSTAVBY
STAROCHODOVSKÉ ŠKOLY

INFORMACE 
O POCHOZÍ ZÓNĚ

Co nás čeká po rozvolnění? Pevně doufám, že nás v první řadě konečně 
čeká pohodové léto, bez restrikcí a omezení, kdy se postupně vrátíme 
do doby předcovidové. Já osobně se pak vedle odpočinku těším 
i na přípravu na další rok v lavicích Zastupitelstva městské části Praha 11.

Ještě před létem se nám podařilo dokončit další z velkých a dříve dlouho 
odkládaných projektů, přístavbu nového křídla Starochodovské školy 
(Květnového vítězství 57). V naší městské části tak vznikla unikátní, ener-
geticky prakticky pasivní budova školy, která v Praze zatím nemá obdoby. 
Děti v ní získají nové učebny, tělocvičny i sportovní hřiště a učitelé zase 
dosud chybějící důstojné zázemí. Slavnostní předání nového křídla 
plánujeme na začátek školního roku.

Čeká nás také další rekonstrukce v ZŠ Mikulova, kde vznikne nová výdejna 
jídla a v jednotlivých pavilonech školy dojde i na rekonstrukci WC.

Ondřej Prokop, místostarosta Prahy 11

HÁJE
Často se mě ptáte na pochozí zónu Háje a já se vám vůbec nedivím. Jde 
o zanedbanou část Jižního Města, na které je vidět velký zub času. Bohu-
žel za to může 12 let se táhnoucí soudní spor, který znemožnil větší 
investice do oprav budovy. 

Tento spor už však naštěstí skončil, a to ve prospěch naší městské části, 
které byla správa budovy svěřena! 

S dalším chátráním je tak konec a na řadě je důkladná rekonstrukce. 
Zatím jsme opravili sítě proti holubům, vyměnili ty nejuvolněnější 
dlaždice a pracujeme na technologickém průzkumu a projektové doku-
mentaci pro sanaci budovy. V plánu máme zahájit komplexní opravu 
v příštím roce a do té doby zintenzivnit četnost drobných oprav a úprav.

Pokud vás napadne něco, co by se dalo na pochozí zóně už dnes jedno-
duše zlepšit, pošlete mi prosím fotku na můj Facebook nebo e-mail: 
prokopO@praha11.cz

Ondřej Prokop, místostarosta Prahy 11
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Taky se vám nelíbí snaha některých developerů 
zabetonovat každý kousek trávníku? 

V Praze 11 si na takové nápady umíme posvítit. Všechny projekty, které jsou na území naší městské části připravovány, 
jsou posuzovány a hodnoceny na jednáních Výboru pro územní rozvoj a životní prostředí, kterému předsedám. 

S kolegy je pečlivě hodnotíme, a to za účasti obyvatel konkrétní lokality, kde má být daný projekt realizován. Vždy 
přitom požadujeme, aby investor svůj záměr v příslušné lokalitě prezentoval a její obyvatele s ním seznámil. Připomín-
ky vás občanů se pak snažíme zapracovat do přijímaných usnesení výboru. Ráda bych vám představila některé 
z projektů, které jsme v poslední době rozporovali.

V BOJI PROTI NEÚMĚRNÉ VÝSTAVBĚ
A ZAHUŠŤOVÁNÍ JIŽNÍHO MĚSTA

JSME NA VAŠÍ STRANĚ!

NÁSTAVBA NOVÉ GALAXIE

Poslední dobou nám hodně píšete ohledně plánované 
přestavby bývalého multikina Galaxie. Kino se zavřelo 
krátce po dostavbě Centra Chodov - dnes West�eld, 
kde je obří moderní multikino, a malou Galaxii už se tak 
nevyplatilo provozovat. Noví vlastníci Galaxie chtějí 
nyní budovu přestavět na byty. To by samo o sobě 
nemuselo být tak špatné, je tu však jedno velké ALE. 
Návrh počítá s výstavbou velkého množství malých 
bytů (1+kk a 2+kk), a to nás vedlo k obavě, že bude 
objekt následně využíván pro krátkodobé ubytování 
a navíc zhorší už tak špatnou situaci s nedostatkem 
parkovacích míst. 

Projekt v navržené podobě by také nepřinášel nové 
služby pro stávající obyvatele. V území jsou potřebné 
obchody, ale i další občanská vybavenost, například 
kulturní zařízení, což v návrhu chybí. Špatně je 
řešena i doprava, což se nám jednoznačně nelíbí. 
V tomto smyslu jsme se vyjádřili už na jednání Výboru 
pro územní rozvoj a životní prostředí a stejně se vyjádří-
me i na jednání rady naší městské části. S investorem 
budeme jednat o zásadním přepracování projektu 
a hledat řešení, jak v místě obnovit kulturu, která zavře-
ním kina skončila. Stojíme za vámi.

„REZIDENCE VÝHLEDY MILÍNSKÁ“ 
A PROJEKT BD „PROKLAPAL“

Jde o další dva projekty, které se naší městské části 
nelíbí. Ani jeden z nich investoři Praze 11 nepředložili 
a neprojednali je s občany. Městská část tím pádem 
neměla možnost s investory prodiskutovat své připo-
mínky a výhrady a ovlivnit tak výslednou podobu 
projektů. Z tohoto důvodu rada k oběma projektům 
podala konkrétní námitky a připomínky s tím, že pokud 
nebudou řádně vypořádány, tak se městská část proti 
vydání stavebního povolení odvolá.

Marta Šorfová, předsedkyně Výboru 
pro územní rozvoj a životní prostředí
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Ubytovna Sandra a sousední Hotel Opatov, to 
jsou prostě dvě nejkontroverznější budovy 
na Jižním Městě posledních let. Jaký je jejich 
příběh?

Objekt Sandra vykoupila v minulosti MČ Praha 11 
od soukromého vlastníka, který v ní provozoval 
ubytovnu. Provoz byl bohužel často spojen s krimi-
nalitou, distribucí drog a dalšími nešvary, které 
rozhodně nepodporujeme. Po získání budovy 
do péče jsme hned začali s přípravami na její 
rekonstrukci, která odstartovala v roce 2019. 

Dnes už jsou tu skoro hotové všechny ubytovací 
jednotky a další interiéry. Ubytovací jednotky 
budeme chtít brzy rekolaudovat na standardní 
byty, aby zde občané naší městské části našli plno-
hodnotné bydlení. Nyní nás čeká výběr zhotovitele 
druhé etapy rekonstrukce, jejímž cílem je zajistit 
energetickou nenáročnost celého objektu, což 
určitě ocení budoucí nájemníci.

Více informací a možnost registrace do předběžné-
ho zájmu o bydlení v objektu najdete na webu 
www.bydleni-sandra.cz.

V BÝVALÉ UBYTOVNĚ 
SANDRA VZNIKNOU 
NOVÉ BYTY

Nejspíš už jste slyšeli o záměru vybudovat na Jižním Městě 
venkovní koupaliště, který se snažíme prosadit. Mám velkou 
radost, že se nám podařilo posunout zase o velký kus dopře-
du a dnes už je tak hotová studie, jak by mohlo koupaliště 
vypadat. Z připomínek jednoznačně převážil požadavek 
na dodatečné připojení pozemku „za košíkovským potokem“ 
k Jedenáctce VS pro vybudování dalšího sportoviště, které 
by mohlo sportovní areál výrazně rozšířit.

Důležitá je pro nás také dostupnost koupaliště veřejnou 
dopravou, pěšky i na kole - dopravu auty, která by u vody 
“smrděla”, totiž rozhodně nepodporujeme. Zajímavé by bylo 
propojit ideu venkovního koupaliště se záměrem vybudování 
lázeňského areálu na pozemcích přilehlých k Hostivařské 
přehradě. Studie, se kterou nás seznámil investor, je zatím 
v řešení, tak se nechme překvapit.

Tomáš Bříza, místopředseda klubu zastupitelů ANO 

VENKOVNÍ KOUPALIŠTĚ
PRO JIŽNÍ MĚSTO

NOVÝ PARKOVACÍ DŮM 
U SANDRY BUDE!
Často se ptáte, jak to bude po zabydlení Sandry s parkova-
cími místy. Pro Sandru a Hotel Opatov chceme postavit 
společný parkovací dům na současném parkovišti mezi 
ulicemi Opatovská a Šalounova, vše bychom měli začít 
už brzy projektovat. Ani v mezičase se však není třeba bát, 
že nebude kde zaparkovat: než se nám podaří parkovací 
dům postavit, bude pro obyvatele Sandry zajištěné parko-
vání v nedalekém objektu městské části - Zahradách 
Opatov. 



ROZPÁLENÉ SÍDLIŠTĚ 
POMOHOU ZCHLADIT 

 NOVÝCH STROMŮ
A NÁVRHY NA VYTVOŘENÍ ZELENÝCH STŘECH

NABÍRÁ NA OBLIBĚ 
NEJEN U NAŠICH SENIORŮ

Blíží se léto, a tak nás zase brzy čekají pořádná 
vedra. Letní měsíce umí být na Jižním Městě 
úmorné, proto jsme sem s kolegy nechali instalovat 
nová mlžítka. Jde o dlouhodobý projekt pod patro-
nací Jakuba Lepše, místostarosty Prahy 11 pro 
životní prostředí, který na ochlazování našeho 
rozpáleného sídliště v letních měsících pracuje. 
Mlžítko na fotce najdete v parku u Chodovské tvrze, 
druhé pak před ZŠ Mikulova. 

P. S. Až se půjdete podívat na mlžítko k Chodovské 
tvrzi, všimněte si i té nádherné květinové louky 
s hmyzím hotelem! 

Protože zeleň dělá lepší život v každém městě, 
staráme se v Praze 11 o novou výsadbu stromů 
i záhonů. Během současného volebního období 
jsme na Jižním Městě vysadili už 428 nových 
stromů! Ve vnitroblocích, kde chystáme rekon-
strukci, zároveň eliminujeme asfaltové plochy 
a počítáme více s povrchy, které se tolik neohřívají. 
U nových projektů navrhujeme třeba zelené, 
travnaté střechy či retenční nádrže. Zkrátka 
děláme vše pro to, aby se naše sídliště stalo 
do budoucna i v létě příjemným místem k životu. 

Není nic lepšího, než vidět, že nově zave-
dená služba pro vás funguje a rádi 
ji využíváte. Služba Senior Taxi, kterou 
jsme v Praze 11 spustili letos v březnu, se 
setkala s velkým úspěchem, proto jsme 
ji rozšířili o další vůz - nyní už tak 
na Jižním Městě potkáte hned dva speci-
ální taxíky! Je fajn vědět, že projekty naší 
radnice občané ocení.

Službu je vždy potřeba objednat dopředu, a to telefonicky přes dispečink na telefonním čísle: 595 391 135 
Provozní doba dispečniku je: po-pá, 6-18:30 h. 

Senior TAXI

NOVÁ MLŽÍTKA
I ZÁHONY

428
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PRODRAŽENÍ METRA D o 100 %?  
Tak to se nepovedlo pane primátore!
Slíbené zlepšováky, transparentnost a otevřenost výběrových řízení z programu 
Pirátské strany se v podání primátora Hřiba rozplynuly jako pára nad hrncem! 
Za primátorky Adriany Krnáčové byla připravená výstavba 8 stanic s depem 
a vlaky za 39 miliard Kč a dnes rada schválila výstavbu pouze 5 stanic bez depa 
za cenu přesahující 52 miliard. Za nesrovnatelně více peněz tedy Pražané dosta-
nou mnohem méně.

Nejen, že je aktuálně Metro D zhruba 2x dražší než se čekalo a než ho staví okolní 
státy v Evropě, ale velmi zvláštní jsou i podmínky výběrového řízení na zhotovite-
le. V nich se prakticky vylučuje možnost účasti zahraničních �rem, což podle nás 
odporuje i Evropské legislativě. Dále se dle našeho názoru v tendru zvýhodňují 
�rmy, které dělaly geologický průzkum, a dalších nejasností je tam mnohem více. 
Takže se ptáme pana primátora Hřiba, toto je ta slibovaná transparentnost a otevřená výběrová řízení? A v nepo-
slední řadě, primátor, potažmo Praha na výstavbu takto drahého metra nemá �nance! Kvůli jeho výstavbě nás tedy 
bude patrně čekat další zdražování!

Jako příklad uvádíme, že za zvýšenou cenu metra o 50 miliard Kč navíc by se dalo např. postavit: 50 nových 
Dvoreckých mostů přes Vltavu, přes 250 km nových tramvajových tratí (dnešní stav je 142 km), 160 tisíc 
parkovacích míst v parkovacích domech pro Pražany, 25 tisíc nových nájemních bytů pro Pražany.

facebook.com/IngOndrejProkop

SLEDUJTE:
@IngOndrejProkop NOVĚ I NA TWITTERU A YOUTUBE:

LIKE  
oprokop

@oprokop

BOJ PROTI PODNIKATELŮM 
V DOBĚ COVIDOVÉ KRIZE

Že by Hřibova koalice v době končící pandemie měla podnikatelům pomáhat? Také si to myslíme, bohužel 
magistrát prosadil uzavření a vypovězení nájmu celé řadě restauračních předzahrádek.

Tím to však, milí Pražané, zdaleka nekončí! Aktuálně koalice chystá třeba velice nákladné mýto za průjezd širším 
centrem Prahy. Mýtným chtějí radní zaplatit více než 140 miliard Kč, které si schválili na realizaci svého přehnaně 
ambiciózního klimatického plánu a které jim překvapivě v rozpočtu chybí.

A co dál? Soudě z vyjádření představitelů Pirátské strany v médiích o dalším zvyšování daní a poplatků pro občany 
se máme jistě na co těšit! My však budeme vše pečlivě sledo-
vat, bojovat proti dalšímu zdražování a samozřejmě vás 
budeme o všem informovat.



Desátky kapitána Hřiba a jeho posádky

zdražení nájmů 
v městských bytech

zdražení svozu odpadu

navýšení cen vodného 
a stočného i přes snížení DPH

zvýšení daně 
z nemovitosti

zdražení jízdného 
v MHD

klimatický 
plán Prahy250 mld.

až o 100 %

až o 130 %

+30 %

+16 %

o 6-8 Kč 
za jízdu 

mýtný 
systém 

Co ještě chystá?
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Pražská koalice pod vedením primátora hl. m. Prahy Zdeňka Hřiba stihla již několikrát 
výrazně prodražit život Pražanů! Níže uvádíme hned několik věcí, za které obyvatelé 
našeho hlavního města zaplatí víc, i ty, které zvýšení ceny čeká.

vodné a stočné: Zdražilo se dokonce hned několikrát! Vloni v květnu, když se snižovala daň 
o 5 %, naopak cena vody zůstala stejná.

svoz odpadů: Cena vzrostla o 30 %.

zvýšení nájemného v městských bytech, v době nejtěžší fáze koronavirové epidemie: 
Před zdražením se nájemné ve většině městských bytů pohybovalo v rozmezí 56–73 Kč/m2, 
nyní po zdražení je to 164 Kč/m2 pro širší centrum Prahy a 132 Kč/m2 pro zbytek Prahy.

zvýšení daně z nemovitostí: V mnoha pražských městských částech došlo k výraznému zdra-
žení daně z nemovitosti (nárůst se v jednotlivých městských částech liší, jedná se nicméně 
o 40%, 80% a 100% zdražení).

zvýšení cen jízdného v MHD: Od 1. srpna 2021 se cena jízdenek zvýší u 30 minut z 24 Kč 
na 30 Kč a u 90 minut z 32 Kč na 40 Kč, zdraží se i SMS jízdenky. Ceny předplacených kuponů 
zůstávají stejné, a to jen díky tvrdé práci opozice, která stávající koalici nedovolila prosadit další.
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VYLUŠTĚTE SI

VYBARVI SI

VÝHERCI SOUTĚŽE Z MINULÉHO ČÍSLA:
M. Rohlík, P. Pánková, D. Švestková, I. Cholavová, O. Kozel

VYLUŠTILI JSTE TAJENKU? 
Pošlete nám ji na e-mailovou adresu praha 11@anobudelip.cz 
a do předmětu uveďte „KRÍŽOVKA“

VÝHRA: 
5x POUKAZ NA NÁKUP V LIDLU V HODNOTĚ 500 KČ
Výherce budeme kontaktovat e-mailem.

Název: JIŽNÍ MĚSTO ŽĲE  

Periodicita: 4x do roka 
Místo vydání: Praha 11 

Číslo a den vydání: II. vydání/2021 
ročník II, 22. 6. 2021 

Evidenční číslo periodického tisku 
přidělené ministerstvem: MK ČR 23969


